
 PREDSJEDNICA DANIJELA ĐUROVIĆ (06.03.23 14:55:27) 
 
 Poštovane kolege poslanici i koleginice poslanice, počinjemo rad.  
 Evidencijom zamjenice generalnog sekretara Skupštine utvrđeno je 
da postoji kvorum potreban za početak sjednice jer je prisutna većina 
ukupnog broja poslanika.  
 Otvaram Prvu sjednicu Prvog redovnog (proljećnjeg) zasijedanja u 
2023. godini Skupštine Crne Gore 27. saziva.  
 Podsjećam da sam sazvala Skupštinu na ovu sjednicu i dnevni red 
predložila saglasno Poslovniku Skupštine i dogovoru u kolegijumu 
predsjednice Skupštine.  
 Član 10 Zakona o Prijestonici propisuje da se prva sjednica 
redovnog zasijedanja održava u Prijestonici.  
 Prije nego što pređemo na utvrđivanje dnevnog reda, obavještavam 
vas da je Snežana Armenko podnijela ostavku na funkciju zamjenice 
zaštitnika ljudskih prava i sloboda Crne Gore. Objavljujem da, saglasno 
Poslovniku Skupštine, Skupština konstatuje ostavku, čime joj prestaje 
funkcija zamjenice zaštitnika ljudskih prava i sloboda Crne Gore.  
 Prelazimo na utvrđivanje dnevnog reda. Predlog dnevnog reda 
imate u sazivu. Dozvolite da vas obavijestim o predlozima za dopunu 
predloženog dnevnog reda. Vlada Crne Gore predložila je da se dnevni 
red dopuni Predlogom zakona o potvrđivanju Ugovora između Crne Gore 
i Republike Makedonije o uređivanju međusobnih imovinskopravnih 
odnosa. Poslanici Dragan Ivanović, Dragan Vukić, Milosava Paunović i 
Bogdan Božović predložili su da se dnevni red dopuni Predlogom zakona 
o izmjeni Zakona o penzijskom i invalidskom osiguranju. Poslanik Marko 
Milačić predložio je da se dnevni red dopuni Predlogom zakona o izmjeni 
i dopuni Zakona o šumama. Poslanici Momo Koprivica i Dragan Krapović 
predložili su da se dnevni red dopuni Predlogom zakona o izmjenama i 
dopunama Zakona o igrama na sreću i Predlogom zakona o izmjeni 
Krivičnog zakonika Crne Gore.  
 Prelazimo na obrazloženje i izjašnjavanje o predlozima za dopunu 
predloženog dnevnog reda.  
 Prvi je predlog Vlade Crne Gore. U ovom trenutku nemamo 
predstavnika predlagača. Stoga stavljam na glasanje predlog Vlade Crne 
Gore da se dnevni red dopuni Predlogom zakona o potvrđivanju Ugovora 
između Crne Gore i Republike Makedonije o uređivanju međusobnih 
imovinskopravnih odnosa. Da podsjetim br. 2 je za, br. 3 je protiv, br. 4 
uzdržano. Molila bih sve poslanike da se izjasne. 
 Ukupno je glasao 41 poslanik, 16 za, 21 glas protiv, četiri uzdržana 
glasa. Objavljujem da Skupština nije prihvatila predlog.  



 Sledeći je predlog poslanika Ivanovića, Vukića, Paunović i Božovića.  
 Da li jedan od poslanika želi da obrazloži predlog?  

Poslanik Božović. Izvolite. 
 
 
 BOGDAN BOŽOVIĆ (06.03.23 14:59:30) 
 
 Poštovana predsjednice, mi povlačimo naš predlog za dopunu 
dnevnog reda poštujući ranije postignuti dogovor na kolegijumu i praksu 
koja postoji u radu. Zahvaljujem. 
 
 
 PREDSJEDNICA DANIJELA ĐUROVIĆ (06.03.23 14:59:36) 
 
 Zahvaljujem poslaniku Božoviću.  
 S obzirom na to da je predlagač povukao predlog za dopunu 
dnevnog reda, ovaj predlog više nemamo za izjašnjavanje.  
 Sledeći je predlog poslanika Milačića.  
 Da li poslanik Milačić želi da obrazloži predlog? Izvolite, poslaniče 
Milačiću. 
 
 
 MARKO MILAČIĆ (06.03.23 14:59:47) 
 
 Pridružujem se, s obzirom na to da je dogovor na kolegijumu da u 
ovom trenutku odgodimo da se to uvrsti u dnevni red. Dakle, povlačim, s 
tim što dodajem da s obzirom na važnost ovog predloga zbog čega smo 
ga i predložili za dopunu dnevnog reda, to ćemo uraditi na sledećoj 
sjednici Skupštine Crne Gore. Hvala vam. 
 
 
 PREDSJEDNICA DANIJELA ĐUROVIĆ (06.03.23 15:00:13) 
 
 Zahvaljujem poslaniku Milačiću.  
 Takođe potvrđujem da je predlagač povukao predlog za dopunu te 
se iz tog razloga nećemo izjašnjavati o proširenju po ovoj tački.  
 Sledeći su predlozi poslanika Koprivice i Krapovića.  
 Da li jedan od poslanika želi da obrazloži predlog?  
 Poslanik Krapović. Izvolite, poslaniče Krapoviću. 
 
 



 DRAGAN KRAPOVIĆ (06.03.23 15:00:29) 
 
 Hvala vam, uvažena predsjednice Parlamenta.  
 Poštovane koleginice i kolege, poštovani građani,  
 Mi ćemo, bez obzira što je riječ o Predlogu zakona koji ima veliku 
važnost i koji je kontinuitet našeg djelovanja shodno onome što je 
amandman kolege Koprivice na prethodnoj sjednici vezano za djelovanje 
kockarske mafije u Crnoj Gori, povući ovaj predlog, ali ćemo ostati pri 
njemu i insistiraćemo da bude kandidovan na sledećoj sjednici kako 
bismo dobili kvalitetna i održiva rešenja konačno u ovoj oblasti koja je u 
značajnoj mjeri kompromitovana u prethodnom periodu. U svakom 
slučaju, povlačimo predlog i na sledećoj sjednici se nadamo usvajanju 
istog. Hvala. 
 
 
 PREDSJEDNICA DANIJELA ĐUROVIĆ (06.03.23 15:01:16) 
 
 Zahvaljujem poslaniku Krapoviću.  
 S obzirom na to da su ovo vezani zakoni bili, shvatam da ste ovim 
povukli dopunu dnevnog reda s dvije tačke. Predlagač je povukao oba 
predloga za dopunu dnevnog reda, takođe se nećemo izjašnjavati.  
 Uvažene kolege i koleginice, stavljam na glasanje predlog dnevnog 
reda formalno u cjelini. Izvolite, glasajte.  
 Zahvaljujem. Glasao je ukupno 41 poslanik, 41 glas za, bez glasova 
protiv i bez uzdržanih glasova. Objavljujem da je za sjednicu usvojen 
predloženi dnevni red.  
 Prelazimo na dnevni red.  
 S obzirom na molbu predstavnika Vlade i dogovor, prvi će biti 
Predlog zakona o potvrđivanju Sporazuma između Vlade Crne Gore i 
Vlade Republike Koreje o ekonomskoj saradnji. Ovlašćeni 
predstavnici Vlade su Goran Đurović, ministar ekonomskog razvoja i 
turizma i Armend Mila, državni sekretar u Ministarstvu. Izvjestioci odbora 
su Dragan Vukić Zakonodavnog odbora i Milun Zogović Odbora za 
međunarodne odnose i iseljenike.  
 Otvaram pretres.  
 Da li predstavnik Vlade želi dati dopunsko obrazloženje? Izvolite, 
uvaženi ministre Đuroviću. 
 
 
 GORAN ĐUROVIĆ (06.03.23 15:02:47) 
 



 Hvala, uvažena predsjednice.  
 Pozdrav svim poslanicima i poslanicama Skupštine Crne Gore.  
 Sporazum između Vlade Crne Gore i Vlade Republike Koreje o 
ekonomskoj saradnji potpisan je 05. novembra 2021. godine u Podgorici. 
Sporazum su potpisali tadašnji ministar ekonomskog razvoja gospodin 
Jakov Milatović i njegova ekselencija Hjong - ćan Če, tadašnji ambasador 
Republike Koreje u Crnoj Gori.  
 Vlada Crne Gore je na sjednici održanoj 13. oktobra 2022. godine 
utvrdila Predlog zakona o potvrđivanju Sporazuma između Vlade Crne 
Gore i Vlade Republike Koreje o ekonomskoj saradnji. Cilj zakona je 
jačanje uzajamno korisne ekonomske saradnje između Crne Gore i 
Republike Koreje. Njime se ističe stvaranje uslova za dalji razvoj saradnje 
u oblasti industrije, saobraćaja, brodogradnje, logistike, zaštite životne 
sredine, turizma, promocije investicija, saradnje malih i srednjih 
preduzeća, informacione tehnologije, obuku u područjima od zajedničkog 
interesa, kao i drugim oblastima. Zakon se zasniva kako na jačanju 
postojeće bilateralne ekonomske saradnje, tako i na identifikovanju novog 
poslovnog i institucionalnog ambijenta.  
 U tom smislu od posebnog značaja za Crnu Goru može biti 
upoznavanje sa iskustvima Republike Koreje, a s tim u vezi i nastavak 
tehničke podrške u projektima koji budu ocijenjeni kao međusobno 
značajni. Kao ključni razlozi za zaključivanje Sporazuma između Vlade 
Crne Gore i Vlade Republike Koreje o ekonomskoj saradnji izdvajaju se: 
jačanje saradnje između državnih institucija, poslovnik profesionalnih 
organizacija, podsticanje i uspotstavljanje novih i jačanje postojećih 
poslovnih kontakata, razmjena poslovnih informacija, učestvovanje na 
međunarodnim sajmovima i izložbama, kao i podrška razvoju bilateralnih 
investicionih aktivnosti.  
 Ovim zakonom se predviđa saradnja kroz razvoj saradnje između 
malih i srednjim preduzeća, promovisanje saradnje u oblastima 
marketinga, poslovnog savjetovanja i stručnih usluga, u područjima koje 
su od zajedničkog interesa, razmjena informacija o programima i 
projektima koji bi ograbrili preduzetnike da uzmu učešće u njima. 
Sprovođenje zakona će se ostvarivati kroz zasijedanje mješovite komisije 
za ekonomsku saradnju čije je osnivanje predviđeno ovim sporazumom. 
Hvala. 
 
 
 PREDSJEDNICA DANIJELA ĐUROVIĆ (06.03.23 15:05:02) 
 
 Zahvaljujem uvaženom ministru Đuroviću.         



Da li izvjestioci odbora žele riječ? Shvatam da ne žele.  
Da li neko od poslanika želi riječ? Poslanik Radulović se prijavio za 
diskusiju.  
Izvolite, poslaniče Raduloviću. 
 
 
 BRANKO RADULOVIĆ (06.03.23 15:05:17) 
 
 Uvažene kolege, poštovani građani,  

Samo da kažem koliki smo mi ljudi koji živimo svoj svijet i gdje ide 
napredni svijet.  
 Južna Koreja je imala veoma tešku prošlost. Mislim da je već prošle 
godine prešla preko 40.000 dolara po glavi stanovnika i da je treća zemlja 
kao taj azijski tigar. Mi smo u izuzetnom zaostatku. Ali, ovo treba da mi 
pokaže primjer, a neću da kažem kakvi smo mi do kraja, ali ću ovo da 
rečem.  
 Znate li, ministre, zbog čega je ona druga u svijetu po razvoju 
elektronike i televizora? Znate li zašto su, čini mi se, peti u svijetu po 
proizvodnji automobila? Znate li zašto su jedni od najboljih proizvođača i 
prerađivača u industriji čelika? Zašto imaju 40% razvijene industrije? Ne 
zbog rude, ne zbog energije, imaju samo mrki ugalj. Zbog ovoga ovdje.  
 Ovo se borim, građani Crne Gore, da se osnuje u Crnoj Gori evo 
šest godina. Ni oni koji su na vrhu Univerziteta i Akademije, a posebno 
jedna, druga, treća Vlada, a bogami i vi, nismo dali priliku da se formira 
institut za razvoj. E ovo je, ljudi, Koreja developement institut za razvoj. 
Pogledajte ovu zgradu, ove tri ogromne zgrade, pogledajte samo za 
istraživanje koliko je. Zbog ove pameti koja kreira Južnu Koreju, koja 
određuje sve, oni su na ovom mjestu, oko 40.000 dolara po glavi 
stanovnika poslije oniuh ratova, one muke koju su pretrpjeli. Prvi premijer 
koji je došao sa univerztiteta, gospodine Đuroviću i vi gospodine 
potpredsjedniče, gospodin Krivokapić, obećao je da će formirati institut. 
Kao sve što je ispunio tako ga je ispunio. Ove godine zapamtite 
obadvojica, budžet sam uslovio formiranjem instituta za razvoj, dva 
miliona je već određeno. Šansi nema da ću išta glasati za vas ukoliko ta 
dva miliona ne budu formirali jedan institut za razvoj, a rekao sam ona 
dva propala fakulteta koji su bili, sad prave Tehnološki, ne možete ga ni 
popuniti. Gospodo, zakon sam dao prije šest godina, predlog zakona, 
nisu odgovorili. Ona ministrica za nauku, ona što je bila da ne kažem ko i 
što, nije bolja bila ništa ni ona u Krivokapićevoj vladi ni ova što je u ovoj 
vladi. Nemam odgovor za to. Znajte nešto, to što je ostalo pameti u Crnoj 
Gori treba objediniti. Treba da nam ovo bude primjer, saradnja treba da 



vam bude na prvom mjestu, razvoj i istraživanje, a onda industrija. 
Gospodo, evo vam primjer.  
 Hoću, dok trajete, na prvoj vladi da razmotrite moj predlog - dva 
miliona i barem poslednji treći sprat ili drugi sprat one zgrade koja se 
naziva Tehnološki fakultet da bude institut za razvoj Crne Gore. Nijesam 
ja to maštao zato što sam maštar, nego zato svaka država razvijena u 
svijetu ima institut za razvoj. Da smo imali institut za razvoj danas bismo 
imali prostorni plan Crne Gore zato što svaki prostorni plan, i bratska 
Srbija, tri najveće institucije ga rade, ne nekakvi tamo da im ne kažem, 
kad dođe taj prostorni plan pričaće o tome kada se iskoči. Da smo to imali 
imali bi zrele projekte, u Željezari bi se danas topio čelik uz čast i 
podržavljenje svega, ne bi onome glaziranome davali milion tona crvenih 
boksita. Ljudi, imali bi reverzibilne hidrocentrale i radili bi na tome, imali bi 
zrele projekte oko auto-puta. Najbolja stvar što ste uradili to je saradnja 
sa Albanijom, ali sjutra treba da idete sa Srbijom da napravite sa zrelim 
projektima, sa Bosnom i Hercegovinom, sa Republikom Srpskom, a ne da 
sjedite tu i da idete po svijetu. Što ste uradili po svijetu? Ništa, ili mnogo 
manje u odnosu na saradnju sa susjedima. Gospodo, ne zbog vas, ne 
zbog mene, ne zbog ovih poslanika, hoću zbog Crne Gore institut za 
razvoj, a istraživanja ćemo praviti u laboratorijama, Tehnički fakulteti i 
ostali, da se umrežimo sa naukom. Bez razvoja, ljudi, nema budućnosti 
Crne Gore, bez domaće pameti prije svega nema budućnosti Crne Gore. 
Južna Koreja, ove dvije slike, građani Crne Gore, pogledajte ova zdanja - 
jedan Institut za transport. Ministre, znate li gdje su oni sa transportom? 
Daj da počnemo da ličimo barem kao normalna država. Da ne pričamo o 
Njemačkoj, tek o Japanu, on 8% odvaja za nauku i za razvoj. Đe je 
ministarka koja kaže - u budžet 0,08%? Ovo da vam bude za nauk. 
 
 
 PREDSJEDNICA DANIJELA ĐUROVIĆ (06.03.23 15:12:17) 
 
 Zahvaljujem poslaniku Raduloviću. 
 Da li još ima poslanika zainteresovanih za raspravu? Nema. 
 Zahvaljujem. 
 Da li uvaženi ministar želi dati završnu riječ, suštinski, pošto ovdje 
nije bilo pitanja? 
 Izvolite, ministre.  
 
 
 GORAN ĐUROVIĆ (06.03.23 15:12:24) 
 



 Uvažavam moga dragog profesora, uvijek je inspirativan, uvijek pun 
ideja. U većini se moram složiti s vama vezano da je institut za razvoj 
potreban Crnoj Gori. Nažalost nije u domenu resora koji ja pokrivam, ali 
to ne smeta da ću se apsolutno založiti da dobijemo jednu takvu 
instituciju i moram da kažem da je žal što do sada mi nemamo takvu 
instituciju, i prije pet, i prije deset, i prije 15, i prije 20 godina. Sada bismo 
možda druge pjesme pjevali da je tako i da smo imali dovoljno znanja. Vi 
znate i ono razmišljanje generalno i ove vlade i premijera i svih nas u 
Vladi da su osnovna dva postulata na kojima treba da počiva jedna 
država, to su znanje i obrazovanje sa jedne strane i sa druge strane 
zdravstvo. Ako imate to jako, vi imate državu, ako nemate to jako, vi 
nemate državu na pravi način i zbog toga se ova vlada trudi da jača te 
segmente koliko je moguće. 

S vama se ne mogu složiti u odnosu na vaše kritike prema 
profesorici, ministarki Šćepanović. Moram da kažem da se ona stvarno 
trudi i radi svoj posao na najbolji način koliko može da radi, bori se za 
novac, bori se za to da se odvoji više za nauku, za znanje, za razvoj, ali 
profesore, saglasan sam s vama, sve to treba i više i bolje i evo ja se 
nadam da će i u nekom naredom periodu biti značajno više izdvajanja za 
nauku. Aapsolutno sam saglasan s vama da treba Vlada ozbiljno da se 
pozabavi tim instituom za razvoj koji bi trebalo da bude jedna baza od 
koje će da se krene u dalji razvoj i industrije i cijele ekonomije Crne Gore. 
Hvala. 
 
 
 PREDSJEDNICA DANIJELA ĐUROVIĆ (06.03.23 15:14:32) 
 
 Zahvaljujem ministru Đuroviću. 
 Ovo jeste bio više komentar na izlaganje poslanika Radulovića. 
 Poslanik Radulović će, pretpostavljam, iskoristiti još dodatna tri 
minuta. 
 Izvolite, poslaniče Raduloviću. 
 
 
 BRANKO RADULOVIĆ (06.03.23 15:14:45) 
 
 Ministre, vi i ja smo stari drugari i dobro se znamo.  

Ako ja kao redovni profesor i predsjednik postdiplomskih doktorskih 
studija kad je bio najbolji Univerzitet ne znam dotičnu ministarku, jasno je 
sve. Ako na Predlog zakona nije mi odgovorila ni ova, ni prethodna, ni 
ona koja se hvali da je mnogo pametna, a jedna je od 5.000 onih koji su u 



CERN-u, jedna od 5.000, onda mi je sve jasno. Bez nauke, još ima u 
Crnoj Gori, još su stasali, ne kao proizvod sistema. Sramota je 0,08%, 
ljudi. Znate li laboratorije na tehničkom univerzitetu u kojem su stanju? Ja 
sam bio šef najjače laboratorije, ništa nie urađeno 30 godina, ne možemo 
tako. Moramo drugačije, moramo da imamo zrele, najoptimalnije 
varijante. Otvorite sajt pa pogledajte što piše na njemu. Kaže mi smo 
institucija od državnog interesa Južne Koreje koja kreira budućnost Južne 
Koreje u svim sektorima, koja daje optimalna rješenja u ovom 
uzburkanom svijetu. Je li jasno to? Hoću u tom institutu predsjednik 
Akademije, rektor Univerziteta, predsjednika Vlade, predsjednik 
Skupštine, predsjednik države, predstavnik opozicije, predstavnik vlasti 
da kreiramo zajendički, da imaju zavodi. Ljudi, opasno smo u jednoj 
zabludi, u jednom populizmu. Zato sam rekao jedanput Damjanoviću, kad 
ti dođe uz populistički, uzmi kofu ladne vode pa prospi. Daj da se 
osvijestimo, bre.  

Ministre, molim vas i vas potpredsjedniče, počnite da ... na vladu.  
Koju god hoćete, samo da bude reformska i pametna, mene  ne 
interesuje koja. Molim vas da ovo kandidujete, dva miliona smo para 
odvojili za to, ima u budžetu, imate Predlog zakona, imate svjetska 
iskustva, imate ljude koje ćemo zajednički izabrati u odbor direktora od 
ovih koji smo u izvršnom, direktora da izaberemo na javnom konkursu sa 
najjačim referencama, posebno iz tehnike jer nam to treba i daj da mi 
pravimo zrele projekte. Znate li, ljudi, što su zreli projekti? Ne može niko 
sa strane ovo čudo što smo napravili po Crnoj Gori, ovo su napravili oni 
koji su investirali, koji su dali projektni zadatak. Projektni zadatak treba da 
da pamet Crne Gore i na osnovu toga kontroliše... 
 
 
 PREDSJEDNICA DANIJELA ĐUROVIĆ (06.03.23 15:18:17) 
 
 Zahvaljujem, poslaniku Raduloviću. Rasprava je bila nešto šira od 
utvrđene tačke dnevnog reda, a s obzirom da je poslanik Radulović jedini 
prijavljeni poslanik za raspravu sa te strane, dozvolila sam.  
 Ministre Đuroviću, da li želite završnu riječ? Ne želite, zahvaljujem.  
 Konstatujem da je pretres završen. Zahvaljujem uvaženom ministru 
Đuroviću i saradniku državnom sekretaru Admedu Mili na prisustvu danas 
ovdje.  
 Nastavljamo dalje.  
 Prelazimo na Predlog zakona o potvrđivanju multilateralnog 
sporazuma između Evropske zajednice i njenih država članica 
Republike Albanije, Bosne i Hercegovine, Republike Bugarske, 



Republike Hrvatske, Bivše Jugoslovenske Republike Makedonije, 
Republike Island, Crne Gore, Kraljevine Norveške, Republike Srbije i 
Misije privremene uprave Ujedinjenih nacija na Kosovu o 
uspostavljanju zajedničkog evropskog vazduhoplovnog područja 
(ECAA sporazum).  
 Ovlašćeni predstavnici Vlade su: mr Ervin Ibrahimović, 
potpredsjednik Vlade za regionalni razvoj i ministar kapitalnih investicija i 
Admir Šahmanović, državni sekretar Ministarstva. Ovom prilikom 
pozdravljam uvaženog ministra i njegovog saradnika koji su danas sa 
nama.  
 Izvjestioci odbora su: Dragan Vukić Zakonodavnog odbora i Milun 
Zogović Odbora za međunarodne odnose i iseljenike.  
 Otvaram pretres.  
 Da li predstavnik Vlade želi dati dopunsko obrazloženje?  
 Izvolite, potpredsjedniče Vlade, gospodine Ibrahimoviću. 
 
 
 ERVIN IBRAHIMOVIĆ (06.03.23 15:19:48) 
 
 Zahvaljujem, poštovana predsjednice sa saradnicama.  
 Uvažene poslanice i poslanici,  
 Zadovoljstvo mi je danas da predstavim Predlog zakona koji se, kao 
što smo i rekli, odnosi na određene izmjene kada je u pitanju multilateralni 
sporazum koji je usvojen još 2017. godine. Dakle, zajednički odbor je na 
osnovu statutarnih odredbi 2019. godine izmjenom određenih aneksa 
kada se tiče pravila u civilnom vazduhoplovstvu novim odredbama 
izmijenio prvi multilateralni sporazum koji je Crna Gora potpisala, 
Zakonom o ratifikaciji, potpisala 2007. godine i Međunarodnim ugovorom 
u Službenom listu objavljenom 2011. godine, a kao što sam rekao ovaj 
multilateralni sporazum je u važenju od 2017. godine. Naravno, ukazala 
se potreba sa izmjenom određenih propisa, pored ovih pravila aneksa 
koja su izmijenjena, mi smo država koja je striktno posvećena evropskim 
integracijama, kroz ... aneksa su izmijenjene određene evropske 
regulative i mi smo u obavezi kroz prvi i drugi tranzicioni period da 
implementiramo sve one međunarodne propise koji se odnose na ovaj 
multilateralni sporazum.  

Samo par napomena. Vrlo je važno reći da se radi o jednom 
ambicioznom projektu koji bukvalno ima za cilj uvezivanja država 
Evropske unije sa susjedima, odnosno sa državama jugoistočne Evrope. 
Dakle, kao što ste i rekli, samo ćemo sada gledati korak naprijed pošto su 
promijenjene određene zakonske norme, zemlje jugoistočne Evrope, 



dakle Albanija, Republika Makedonija, Crna Gora, Srbija, Bosna i 
Hercegovina, vrlo je važno za naš region zapadni Balkan jer je ideja da 
se što jače integrišemo u evropsko vazduhoplovstvo kroz ovaj 
multilateralni sporazum koji će omogućiti pored sigurnosti i bezbjednosti 
saobraćaja da implementiramo sve propise i pravila sa međunarodnim 
pravilima i ono što je važno, da napokon dobijemo zajedničko evropsko 
tržište. Dakle, jačamo bezbjednost, pojačavamo konkurentnost i dajemo 
bolji kvalitet kada je u pitanju vazduhoplovstvo.  
 Samo još jedna rečenica, vrlo je važno napomenuti da ovaj 
multilateralni sporazum daje jednu jaku poruku, prije svega da želi da 
integriše i ovaj dio jugoistočne Evrope odnosno Balkana sa državama 
Evropske unije Norveškom i Islandom, ali i daje i veliku mogućnost za 
ekonomski razvoj država. Dakle, kroz ovaj multilateralni sporazum 
uključjujemo 36 zemalja i 500.000 građana. Velika šansa za razvoj 
vazduhoplovstva, razvoj ekonomije i kao državi kojoj je jedan od prioriteta 
turizam omogućiće nam da budemo još konkurentniji na tržištu. Mislim da 
ovaj uvaženi dom treba da glasa za ovaj predloženi zakon o potvrđivanju 
izmjena Multilateralnog sporazuma, da ne nabrajam sada ovo što ste i vi 
pročitali. Zahvaljujem. 
 
 
 PREDSJEDNICA DANIJELA ĐUROVIĆ (06.03.23 15:23:02) 
 
 Zahvaljujem uvaženom potpredsjedniku Vlade.  
 Da li izvjestioci odbora žele riječ? Shvatam da ne.  
 Da li ima zainteresovanih poslanika za raspravu? Nema.  
 Da li predstavnik Vlade želi dati završnu riječ? Nema potrebe.  
 Zahvaljujem.  
 Konstatujem da je pretres završen.  
 Prelazimo na Predlog zakona o potvrđivanju Sporazuma između 
Vlade Crne Gore i Vijeća ministara Bosne i Hercegovine o izgradnji 
međudržavnog mosta preko rijeke Tare na spoju magistralnog puta 
M3 na lokaciji Šćepan Polje (Crna Gora) i magistralnog puta M18 na 
lokaciji Hum (Bosna i Hercegovina) i priključnih graničnih dionica.  
  Ovlašćeni predstavnici Vlade su: mr Ervin Ibrahimović, 
potpredsjednik Vlade za regionalni razvoj i ministar kapitalnih investicija i 
Miroslav Mašić, v.d. generalnog direktora Direktorata za putnu 
infrastrukturu u Ministarstvu.  
 Izvjestioci odbora su: Dragan Vukić Zakonodavnog odbora i 
Valentina Minić Odbora za međunarodne odnose i iseljenike.  
 Otvaram pretres.  



 Da li uvaženi potpredsjednik Vlade želi riječ?  
 Izvolite, potpredsjedniče Ibrahimoviću, imate riječ. 
 
 
 ERVIN IBRAHIMOVIĆ (06.03.23 15:24:13) 
 
 Zahvaljujem, uvažena predsjednice.  
 Kada pričamo o ovom Predlogu zakona o izgradnji da kažem 
međudržavnog mosta između dvije prijateljske države Crne Gore i Bosne 
i Hercegovine na regionalnom putu M3, odnosno na lokaciji Šćepan Polje 
(Crna Gora) i regionalnog puta M18 na lokaciji Hum (Bosna i 
Hercegovina) svi koji su putovali i koji poznaju dobre bilateralne 
prijateljske odnose između naše dvije države svjesni su da onakav put ne 
odslikava prave prijateljske bilateralne odnose između dvije države. Ako 
tome dodamo značaj ekonomske saradnje i ako tome dodamo da građani 
Bosne rado posjećuju naše primorje, jedno smo od posjećenijih područja 
kada je u pitanju turizam, onda zasigurno ovakav zakon treba da prođe u 
ovom parlamentu. Kada pričamo i sa strane sigurnosti saobraćaja, kažem 
svi koji su putovali mogli su da vide da onaj most koji postoji na mjestu 
Hum ne odgovara ni u tehničkom, ni u bezbjednosnom, ni u jednom 
smislu i vjerujem da glasanjem za predloženi zakon ćemo početi da 
stvaramo konkretne preduslove i dati jasan signal za dvije države da 
treba mnogo, mnogo konkretnije da rade kad je u pitanju izgradnja ovog 
mosta.  
 Ono što je zasigurno važno pred uvaženim poslanicama i 
poslanicima da kažem je to da je Bosna i Hercegovina uradila glavni 
projekat i da će oni aplicirati i kod međunarodnih fondova da pokušamo 
barem 40% sredstava da se obezbijedi preko određenih međunarodnih 
fondova, a ovaj drugi dio će po pola dvije države da rade. Svjesni smo na 
kakvom lokalitetu se nalazi, na izazovnom, da kažem, međunarodnom 
putu koji ide od Podgorice prema Sarajevu i ponavljam važnosti te 
dionice.  

Ovde je važno reći pred vama, uvaženi poslanici i poslanice, da je 
država uradila kada je u pitanju put od Podgorice do Danilovgrada dosta, 
obilaznice oko Nikšića, pokušavamo još neke putne dionice da 
završavamo, ali imamo ovaj dio koji zasigurno interesuje sve građane, 
izazovnu dionicu puta od Šćepan Polja prema Plužinama. To će biti veliki 
izazov za našu državu, ali da se vratim prije svega na pitanje mosta. 
Vjerujem da izglasavanjem ovog zakona ćemo moći da snažnije 
apliciramo zajednički prema međunarodnim fondovima i u što kraćem 
periodu da pokušamo da izgradimo ovaj most. Ne radi se o jednostavnom 



postupku, jedan dio koji je preko Vijeća ministara ima prođu, međutim 
ovaj dio kada pričamo o pristupnim putevima od mosta koji se 
nadovezuju, prolaze kroz Republiku Srpsku, sad za sad oni nemaju 
planova da rade na tom putu, ali uvaženi ministar koji je dolazio prije 
nedjelju dana kod mene i to mu je bila prva zvanična posjeta od 
imenovanja, rekao je da će uraditi sve u narednom periodu kako bi 
pokrenuo te stvari sa mrtve tačke.  
 Dakle, još jednom ponavljam, radi se o izuzetno značajnom projektu 
gdje pored mosta treba uraditi pristupne dionice. Mislim da možemo 
zajedno sa našom prijateljskom državom Bosnom i Hercegovinom i sa 
određenim međunarodnim grantovima u narednom periodu početi da 
radimo ovaj most. I ono što je važno, da građanima obije države 
pokažemo da mora ovako dobri, prijateljski bilateralni odnosi da 
odslikavaju bolju povezanost između dvije države.  
 Još samo jedna napomena. Imao sam zadovoljstvo krajem 
decembra da potpišem memorandum o saradnji sa bivšim ministrom 
Bosne i Hercegovine gdje smo zacrtali koji su to prioriteti saradnje između 
ove dvije države. Želim da napomenem da smo naznačili da je ovaj put, 
odnosno ovaj most jedan od prioriteta i drugo je priča o Jadransko - 
jonskom putu. Ono što zasigurno je važno za naše građane, podsjetio 
sam mog uvaženog kolegu da će put Nikšić - Čapljina ući u sveobuhvatnu 
mrežu, poslije višegodišnjih razgovora. Naravno još nije zvanično, ali već 
nam je transportna zajednica dala zeleno svijetlo i poslije mog razgovora 
sa evropskom komesarkom. Vrlo važna stvar, da podsjetim sve da je od 
30. do 70. godine prošlog vijeka postojao taj željeznički saobraćaj, od 
tada nema i mislim da će ovo biti snažan zamajac razvoja dobrih 
bilateralnih odnosa između dvije države, posebno ekonomske saradnje, 
kada znamo da ne postoji avio-prevoz. Mislim da će u narednom periodu 
ta priča o pruzi, odnosno i ova o putnom saobraćaju ponovo skrenuti 
pažnju na našu luku Bar i da će mnogi pretovar iz Bosne ići preko naše 
luke Bar. 
 Još jednom kažem, radi se o vrlo značajnom projektu i vjerujem da 
taj projekat ima prođu u ovom parlamentu. Hvala. 
 
 
 PREDSJEDNICA DANIJELA ĐUROVIĆ (06.03.23 15:29:38) 
 
 Zahvaljujem uvaženom potpredsjedniku Vlade gospodinu 
Ibrahimoviću. Apsolutno sam sigurna da postoji podrška poslanika za 
ovaj projekat. Svaki od naših građana, ali i svaki turista koji je imao prilike 
da prođe preko graničnog prelaza Šćepan polje i pristupnim 



saobraćajnicama koje znamo u kakvom su stanju, imao je prilike da vidi 
da ne odgovaraju onome što želimo da Crna Gora bude, kvalitetna 
turistička destinacija. Nnije u pitanju samo turizam već i mnogi ekonomski 
aspekti i ujedno povezivanje naših naroda koji su i te kako prijateljski  i 
bratski. Sa te strane vrlo vjerujem da će poslanici ovog doma svi biti u 
potpunosti jedistveni što se tiče podrške za izgradnju ovog mosta i 
pristupnih saobraćajnica.  
 Da li izvjestioci odbora žele riječ? Shvatam da ne. Zahvaljujem. 
 Da li ima poslanika zainteresovanih za raspravu? Ima poslanik 
Radulović. 
 Izvolite, poslaniče Raduloviću. 
 
 
 BRANKO RADULOVIĆ (06.03.23 15:30:46) 
 
 Slušajte me dobro, ministre i vi pomoćnici, ja ću o detaljima i 
činjenicama. 
 Bolje bi bilo, gospodine Konatar, da stanete i vi da čujete ovo, jer vi 
nema prečega posla.   
 Prije svega podržavam ovo, zatim 50:50 takođe, ali slušajte me 
nešto, ovo je najznačajnije čvorište Republike Srpske, Bosne i 
Hercegovine i Crne Gore u hidro i saobraćaju. I vi idete ispred nekih stvari 
koje treba donijeti odluku. 
 Sad mi odgovorite - da li ćemo mi da gradimo Kruševo donje ili 
gornje, da li će to Kruševo donje da bude sa reverzibilnim jezerom, da ga 
tako nazovem, koje će dati vrši energiju? Da li smo riješili i Komarnicu, da 
li je usaglašen prostorni plan Republike Srpske i Bosne i Hercegovine ili 
se oni sude zbog Drine? Tamo se spajaju Tara i Piva, ide u Drinu. 
Republika Srpska je krenula u pet hidrocentrala. Buk Bijela 2 odmah 
ispod dokle ide to jezero, a zatim idu kaskadne još četiri hidrocentrale.  
 Gospodo, mi nemamo prostorni plan. Bosna i Hercegovina ima 
konflikt, Republika Srpska ide samoinicijativno. Niste ni jedan put pošli u 
Republiku Srpsku, zato što je zajednički interes da se pođe tamo. Ja sam 
bio i našao otvorena vrata i prošao, to je moje iskustvo. Tamo su već bili 
energetski lobiji. Ali nema problema za budućnost, izgubili smo to. Da li je 
ova kota ovdje dobra ili nije dobra, ona treba da pokaže. U pravu ste vi da 
se u Bosni i Hercegovini gradi i to je čuveni koridor V koji ide direktno do 
Ploča. A đe smo mi? Sto godina nazad, stotinu godina nazad. Zato molim 
vas, nemamo više vremena niti da bačamo pare niti ništa, dobro da vidite 
da li ćemo na Pivi, evo ga ođe, graditi tri hidrocentrale nove koje će biti 
reverzibilne, koje će imati svoje jezero, koje će možda potopiti Šavnik, ali  



nam dati ogromno bogatstvo koje moramo da napravimo Pivu 2, koje 
treba da napravimo Kruševo 2 donje zajedno sa bratskom Republikom 
Srpskom, jer ne možeš ti vode da prekidaš. Da vidimo što ćemo sa hidro 
Buk Bijela, oni nam ga već rade, koliki je taj ekološki i svakakvi, klimatski i 
drugi uticaj na vodotok Tare.  
 Ljudi, zato sam vam rekao idite kod susjeda za zajedničko dobro da 
napravimo strateška dokumenta, da ih usaglasimo, da ih napravimo. A 
ovaj put možda treba da ide magistrala, da zaobiđe tačno i Pivu, Plužine, 
ali treba i Šavnik. Kad ste se poslednji put vozili Šavnikom? Ono je boža 
greota i sramota. Možda treba vijadukt napraviti, pare nijesu važne za 
zrele i najvažnije projekte koji će da budu stogodišnji. Ali za ovo, nemojte 
da rušimo ovaj bratski most, jer će ga potopiti neki drugi interes veći. 
 Jesam li bio dovoljno detaljan? 
 
 
 PREDSJEDNICA DANIJELA ĐUROVIĆ (06.03.23 15:34:56) 
 
 Zahvaljujem poslaniku Raduloviću. 
 Da li potpredsjednik Vlade želi komentar na izlaganje poslanika 
Radulovića. 
 
 
 ERVIN IBRAHIMOVIĆ (06.03.23 15:35:07) 
 
 Pričali smo prije možda četiri - pet mjeseci kad je u pitanju Buk Bijela 
i ne bih se ponavljao.  
 Naravno da moramo mnogo snažnije pričati o tome i sa našim 
komšijama upozoravati sve što se dešava. Vi znate da tu treba, to je više 
resorno pitanje, znači više ministarstava, odnosno Vlada sama se mora 
uključiti i da razgovaraju. Ne bježim od razgovora sa susjedima nikako. 
Ali još jednom ponavljam profesore, ovo je priča koja nas prati, priča koju 
mi moramo nastaviti. Onaj most gdje je sada, on se mora izmjestiti. 
Razumijem vašu poruku, ali sami ste rekli koridor 5C je ambiciozan i već 
se u načelu vidi, znači koji će povezivati Grčku, Albaniju, Crnu Goru,  
Bosnu i Hercegovinu, Hrvatsku, idemo gore prema zemljama Zapadne 
Evrope.  
 Mi ovaj projekat treba da podržimo. Ja vjerujem u razgovor sa 
susjedima. Ne zaboravite da su i oni prije par mjeseci, prije mjesec dana 
formirali Vladu u Bosni i Hercegovini, da ne pričam o Republici Srpskoj. 
Ja sam sa odlazećim ministrom i koji će sada biti ministar izabran u 
Republici Srpskoj ostvarili smo dobre, vrlo dobre odnose i vjerujem da 



ćemo snažnije sarađivati ukoliko bude vremena ove vlade, ali vjerujem da 
će ovaj parlament brzo se raspustiti, pa će neka vlada kompaktna o 
svemu ovome raditi mnogo jače i mnogo kvalitetnije za razvoj Crne Gore i 
budućnost Crne Gore. Zahvaljujem. 
 
 
 PREDSJEDNICA DANIJELA ĐUROVIĆ (06.03.23 15:36:45) 
 
 Zahvaljujem potpredsjedniku Vlade. 
 Da li će poslanik Radulović tražiti vrijeme? 
 Iizvolite, poslaniče Raduloviću, imate tri minuta. 
 
 
 BRANKO RADULOVIĆ (06.03.23 15:36:54) 
 
 Samo mi nešto obećajte, da ćete pokrenuti ovo pitanje na vladi, da 
ćete okrenuti sjutra telefon u Republiku Srpsku i pitati za Bilećko jezero 
čije je to, da ćete isto usaglasiti sa Bosnom i Hercegovinom, da ćete 
napraviti zrele projekte. Ono mi se svidjelo kod vas kada ste iskamčili za 
idejni projekat, niste čini mi se za glavni projekat cijele dionice, ja hvalim 
kad treba, ali vi imate ne jedan problem, hiljade problema. Nije meni 
pojmljivo, ljudi, da vi između sebe ne razgovarate i dogovarate se. Ajmo 
kući onda svi. Ovo je budućnost Crne Gore. Ljudi, mi gradimo kuću 
pogrešno, ne znamo kako ćemo je napraviti. Ko je protiv mosta? Najbolji 
romani su pisani o mostovima. U mojoj kući su ginuli zato što nije bilo 
mostova između Komana i Podgorice i Stare varoši i znam šta znači most 
i nabujala Morača i ponedeljak kada je pazarni dan i žene koje su nosile, 
sve znam što znači most. Znam ovaj most prema Albaniji šta znači. Ali 
ljudi, ne možete jedan faktor da uzmete a da sve ostalo bude znak 
pitanja. Onda je to ludilo, onda ti ne hvataš sve moguće stvari. Zato sam i 
rekao, ministre, kad ste postavljeni, stavljam vam se na uslugu, kao i 
budućoj, nadam se, Vladi koju ćemo osnovati ovog mjeseca, stavljam se 
na uslugu, ali da me čujete. Minsitre, hoćete li u sjutra okrenuti komšije iz 
Republike Srpske, Bosne i Hercegovine i to delegirati na vladi?. Ništa me 
drugo ne interesuje, da li je ta kvota dobra ili nije dobra, jer meni se čini 
da ova kvota baš nije najbolja, poklopićemo taj most. 
 
 
 PREDSJEDNICA DANIJELA ĐUROVIĆ (06.03.23 15:39:19) 
 
 Zahvaljujem poslaniku Raduloviću. 



 Da li ima još poslanika zainteresovanih za raspravu? 
 Poslanik Maksim Vučinić. 
 Izvolite, poslaniče Vučiniću. 
 
 
 MAKSIM VUČINIĆ (06.03.23 15:39:42) 
 
 Ponukala me diskusija ministra kapitalnih investicija.  
 Ministar se više bavio dalekom prošlošću i dalekom budućnošću 
nego što se bavio današnjim stvarima i današnjim realnim problemima. 
Dakle, pričamo o nekoj željeznici u budućnosti i pričamo o pruzi uskog 
kolosjeka Nikšić-Čapljina, a šta je, gospodine ministre, sa crnogorskom 
željeznicom? Da li se pitate šta je danas sa Željezničkom infrastrukturom, 
šta je danas sa Montekargom, šta je danas sa održavanjem željezničkih 
voznih sredstava, šta je sa željezničkim prevozom? Kako to da mi 
maštamo o budućnosti i o nekoj pruzi koja će povezati ponovo Nikšić i 
Čapljinu, a nama današnja željeznica, u stvari sva željeznička preduzeća, 
nekadašnje jedno željezničko preduzeće podijelili ste na četiri željeznička 
preduzeća iz potrebe da što više delegirate članova odobra direktora, 
predsjednike odbora direktora  i izvršnih direktora. Inače postoji legenda 
da je mislim kadar vaše stranke bio u tom vremenu jedan taksista koji je 
došao za izvršnog direktora čini mi se Montekarga. Sad je tužilaštvo 
pokrenulo izviđaj, kako se to danas moderno kaže, pretovar vagona, gdje 
smo imali takvu situaciju da je Uniprom koristio tu korupciju u redovima 
državne uprave koja mu je omogućavala da vagoni budu opterećeni 
120% i da jednostavno na pet vagona Uniprom ima šesti vagon gratis što 
se tiče cijene prevoza do luke u Baru. Eto samo da vas podsjetim, dobro 
je što ste došli, kažu da rijetko dolazite i u Ministarstvo, ali dobro je što ste 
došli u Skupštinu da se malo popriča o ovoj temi. Današnji menadžment 
željezničkih preduzeća revoltiran je ulogom Minsitarstva za kapitalne 
investicije i vašim neodgovornim odnosom, jer se preduzeća, tri od četiri 
željeznička preduzeća, nalaze pred bankrotom, a vaša administracija ne 
samo da ništa ne pomaže, nego vaša administracija ih sprečava da 
omoguće kakvu - takvu zakonsku državnu pomoć za ta preduzeća. 
 
 
 PREDSJEDNICA DANIJELA ĐUROVIĆ (06.03.23 15:40:01) 
 
 Zahvaljujem poslaniku Maksimu Vučiniću.  
 Iako jesmo u ovoj raspravi negdje izašli iz teme predviđenog 
dnevnog reda, dozvolila sam iz tog razloga što je uvaženi potrpedsjednik 



Vlade u samom uvodnom izlaganju pomenuo željeznicu, tačnije 
povezivanje Nikšića i Čapljine i u tom dijelu izlaganje poslanika Vučinića 
bilo je vezano na ovo što je uvaženi potpredsjednik Vlade rekao u svom 
uvodnom izlaganju. 
 U svakom slučaju, potpredsjedniče Vlade, da li želite da odgovorite 
poslaniku Vučiniću? 
 Izvolite. Potpredsjednik Vlade gospodin Ibrahimović. 
 
 
 ERVIN IBRAHIMOVIĆ (06.03.23 15:43:15) 
 
 Znate kako, poslaniku Vučiniću ću odbiti na mladost i na 
preambicioznost neke komentare, ali bi dobro bi bilo i da po nešto nauči 
od starijih kolega.  
 Prije toga mojem uvaženom profesoru Raduloviću. Ne mogu vam 
obećati sjutra, prekosjutra, ali ću se potruditi sa svojim timom da 
napravim neki sastanak. Dajte mi deset dana. Sa zadovoljstvom. Ovdje je 
pitanje svega ovoga ko voli državu Crnu Goru. I veće i razvijenije države 
se nalaze u problemima, a ne zaostavština iz postkomunističkog perioda 
kada smo zapošljavali ljude i ... opterećivali preduzećima, radnicima. 
Naravno, sa novim tržištem, sa novim izazovima ta preduzeća nisu mogla 
biti konkurentna. Moram se vratiti na par stvari.  

Prije svega meni je žao što se kolege ne bave svojim poslom nego 
se bave pojedincima. Lijepo je to reći, ne dolazi na posao, ali ću vam reći, 
inače sam vrlo skroman i ne želim o sebi da pričam, da smo drugo 
ministarstvo u Vladi po materijalima koje dostavljamo. Ako ministar ne bi 
dolazio na posao onda ne bismo bili tako proaktivni. Ali ja razumijem, 
ambiciozan je, pokušava da targetira određene ljude pa možda se nakači 
određeni procenat. I vas, uvažena predsjednice, moramo upozoravati 
određeni poslanici da ne pređu jedan određeni ukus, ne domaćina ali 
korektnosti. Ima li problema ako taksista ima fakultet, pa konkuriše na 
određenom konkursu? Možda će uvaženi kolega predložiti amandmane 
pa će pokušati da zabrani da se taksisti sa fakultetom prijave na konkurs 
za određenog direktora. Treba istinu pričati. Direkor koji je bio prije ovog 
sada uvaženog direktora u Montekargu, je li doprinio zajedno sa 
sadašnjim direktorom da Montekcargo prvi put pozitivno posluje? Toliko o 
priči koliko poznajemo materiju. 
 Kada je priča o preduzećima, ovdje neke kolege zaboravaljaju da su 
oni već tri godine na vlasti i da su njihovi direktori u menadžmentu i 
odborima. Nevjerovatno. 
 



 
 PREDSJEDNICA DANIJELA ĐUROVIĆ (06.03.23 15:45:33) 
 
 Molim poslanike da ne dobacuju sa mjesta. 
 
 
 ERVIN IBRAHIMOVIĆ (06.03.23 15:45:34) 
 
 Ovo stvarno nema smisla, em sam četiri sata čekao i moram da 
trpim ovakve stvari ili dovedite u red ovo. 
 
 
 PREDSJEDNICA DANIJELA ĐUROVIĆ (06.03.23 15:45:42) 
 
 Poslaniče Vučiniću, nemojte dobacivati sa mjesta. 
 
 
 ERVIN IBRAHIMOVIĆ (06.03.23 15:45:46) 
 
 Neću se spuštati na taj nivo. Ove neistine i političke floskule preko 
plaćenih intervjua u novinama, i to razumijem, ali je vrlo važno reći da 
brinemo, uvažena predsjednice i dragi građani, to znaju dobronamjerni 
upošeljni u željezničkim preduzećima Crne Gore. Znači, moraju znati da 
smo od našeg dolaska samo željezničku infrastrukturu sedam i po miliona 
doprinijeli, da se radi na 80 miliona, da se konkuriše za 80 miliona čime 
ćemo pojačati još 20 km pruge, 13 mostova, osam tunela i depoa i tako 
dalje. Moji saradnici vrlo ozbiljno rade. 

Dozvolite, brzo ću završiti, ako sam čekao tri sata možemo i minut. 
Mogu ja i sad završiti, nema problema. 
 
 
 PREDSJEDNICA DANIJELA ĐUROVIĆ (06.03.23 15:46:41) 
 
 Ja vas moram upozoriti na vrijeme, s obzirom na to da je tri minuta 
komentar. 
 
 
 ERVIN IBRAHIMOVIĆ (06.03.23 15:46:44) 
 
 Da, ali je tema značajna.  



 Zato vam kažem, četiri preduzeća, uvaženi kolega, naravno da će 
malo obziljnije zainteresovati se radom željezničkih preduzeća pa će 
vidjeti. Ona su bukvalno kao spojeni sudovi. Bukvalno su vezana sva 
četiri za isplaćivanja jedni drugima, dva preduzeća nisu isplatila (prekid)... 
i dolazi se u problem. Ali ima značajniji problem, uvažena predsjednice, 
da su ova četiri preduzeća dužna 20 miliona Upravi prihoda i carina i da 
radimo na tome, za razliku od nekih dušebrižnika, već smo organizovali 
preko fondova Evropske unije stručne konsultate koji neće koštati državu 
ništa, a koji će probati da nađu načina kako da izađu iz problema ova 
četiri preduzeća. Tako da se vrlo ozbiljno brinemo o tome. Hvala 
profesoru što je pomenuo sredstva, hvala profesoru što smo prije toga pet 
i po miliona obezbijedili, hvala profesoru što smo 30 miliona pomoći od 
Evropske komisije dobili. Znači, to je sve zahvaljujući mojim saradnicima i 
malo mojoj malenkosti. Kada me pojedini ovako prozivaju, ja znam da 
sam na dobrom putu. Zahvaljujem. 
 
 
 PREDSJEDNICA DANIJELA ĐUROVIĆ (06.03.23 15:48:09) 
 
 Zahvaljujem potpredsjedniku Vlade. 
 Parlament je mjesto gdje se vode rasprave, tako da očekujem 
takođe i rasprave da budu na adekvatnom nivou. 
 Poslanik Vučinić želi odgovor na komentar. 
 Poslaniče Vučiniću, tri minuta. Izvolite. 
 
 
 MAKSIM VUČINIĆ (06.03.23 15:48:24) 
 
 Sva priča gospodina ministra se svodi na to da kaže - možemo da 
pričamo, da kaže - biće neke investicije. Hoće biti, ali vi nećete biti tu, 
ministre. Ja vas pitam šta su vaši domašaji, vi kažete možemo da 
pričamo. Znam ja koje su najavljene investicije u infrastrukturu i šta bi 
trebalo sve uraditi, a šta ste vi uradili? Pričate o autoputu Nikšić - Čapljna, 
a đe vam je projekat za dionicu od Mateševa do Andrijevice, đe vam je 
projekat...(upadica). Nema veze, veza od Nikšića do Čapljine. Znači, 
pričamo o nečemo što će biti za 30-ak godina, a nama  nasušno je 
potrebno da se nastavi gradnja auto-puta do kraja. Moram vam reći da 
vrlo dobro manipulišete. U Skupštini može da se priča, a u ministarstvu 
mora da se radi. Vaši rezultati ne govore tako. Imam informacije od 
menadžmenta svih željezničkih preduzeća da vaša administracija 
opstruira njihov rad i onemogućava državnu pomoć tim predzećima da 



stanu na noge. To je tačno, nijesu nikakva plaćena saopštenja, nikakavi 
medijski naslovi, nego je to istina koja vas boli i koje se vi plašite i 
nečasno se branite od te istine. 
 
 
 PREDSJEDNICA DANIJELA ĐUROVIĆ (06.03.23 15:50:03) 
 
 Ovo je bio poslanik Vučinić, to je bio odgovor  na komentar.  
 Sa ovim smo raspravu zavšili, nema više zainteresovanih poslanika 
za raspravu.  
 Da li uvaženi potpredsjednik Vlade želi završnu riječ? Završna riječ 
treba da bude bez osvrtanja na rasprave, te molim uvaženog 
potpredsjednika Vlade da vodi računa i o tome. 
 Izvolite, potpredsjedniče Ibrahomoviću. 
 
 
 ERVIN IBRAHIMOVIĆ (06.03.23 15:50:23) 
 
 Da se vratimo na priču oko puta, koji je vrlo značajan. Ja vjerujem da 
mi moramo projektovati budućnost, ne možemo živjeti u prošlosti ili pričati 
sad šta sada. Moraju se stvarati preduslovi i mislim da ova priča, uz 
izvarednu opomenu profesora Radulovića, i zabrinuti smo oko toga, ali da 
znate, kroz memorandum o saradnji, uvaženi profesore, već će se timovi 
sretnuti iz Bosne i mojim saradnicima ću reći odmah da to spajaju, da 
ukrštaju, jer mi je uvaženi ministar Bosne i Heregovine rekao da će sad 
spustiti do dolje na Republiku Srpsku i da će prvi od najvažnih projekat za 
njegovog mandat biti priča oko ovog mosta. Da bi ona bila uspješna onda 
ovo što ste svi sve upozorili i za Taru i za sve ovo što treba dalje da se 
dešava, tako da sam to  primio k znanju. Ono što je važno da znamo svi, 
ovdje razvoj države ne zavisi od mene kao političara. Znači, razvoj države 
zavisi od svih onih ljudi koji su u Ministarstvu i ja sam izuzetno zadovoljan 
radom tih ljudi. Nije korektno zbog mene da se targetiraju ti ljudi uposleni 
u Ministarstvu kapitalnih investicija. Neskromno zvuči, ali smo drugo 
ministarstvo po proaktivnosti i materijalima, to možete lako na Vladi 
provjeriti, to su divni ljudi koji rade i nije slučajno da smo ovoliko privukli 
međunarodnih fondova i da ono što je u našim mogućnostima, očekujemo 
da će vrlo brzo da se ažurira studija izvodljivosti, da će uradititi glavni 
projekat, tehnička i tenderska dokumentacija. To ne zavisi od nas, onaj 
koji daje novac bira projektanta. Vjerujem da ćemo u narednom periodu 
se odlučiti, studija koja pokaže koja je sledeća dionica za auto-put i da 
ćemo vrlo brzo moći da pričamo o raspisivanju tendera za izvođača 



radova. Ali ovo je realnost, moraju ljudi shvatiti, ja sam odgovoran za 
svojih ovoliko godina koje imam i ništa ne radim ad hoc. Znači, vrlo sam 
odgovoran, uvažavam finansije države, uvažavam koja su ograničenja 
države i svi moramo to uvažavati. Ko bi bio srećniji od mene, kao resorni 
ministar, da ta preduzeća pomognemo, ali kroz stručnu analizu ćemo 
vidjeti šta možemo da uradimo.  
 Samo radi vas, uvažena predsjednice, mi smo već aktivirali razgovor 
sa Agencijom za zaštitu konkurencije, poglavlje 8, moramo biti svjesni da 
nema državne pomoći, nego da ćemo kroz neo test i određene dogovore 
uz pomoć stručnih konsultanata naći put kako da pomognemo ovim 
preduzećima u Željeznici. Nije lako, ali ponavljam, moji saradnici daju 
ogromni napor i ponavljam ovolika bespovratna sredstva sigurno ne bi 
došla do ministra koji ne dolazi na posao i do ljudi koji slabo rade. 
Zahvaljujem. 
 
 
 PREDSJEDNICA DANIJELA ĐUROVIĆ (06.03.23 15:53:33) 
 
 Zahvaljujem potpredsjedniku Vlade gospodinu Ibrahimoviću. 
 Konstatujem da je pretres završen po ovoj tački. Takođe 
zahvaljujem uvaženom potrpedsjedniku Vlade i njegovoim saradnicima 
na prisustvu danas na sjednici.  
 Uvažene kolege i koleginice, sa ovim smo završili ono što je bilo 
predviđeno za današnji rad ovdje na Cetinju. Bićete obaviješteni o 
nastavku sjednice. 
 Zahvaljujem svima i određujem pauzu, o nastavku ćete biti 
obaviješteni naknadno. 
  
 PREDSJEDNICA DANIJELA ĐUROVIĆ (20.03.23 10:57:59) 
 
 Kolege poslanici, koleginice poslanice,  
 Nastavljamo Prvu sjednicu Prvog redovnog (proljećnjeg) zasijedanja u 2023. godini.  
 Stekli su se uslovi da pređemo na izjašnjavanje o predlozima akata o kojima smo obavili pretres.  
 Procedura, poslanik Lekić. Izvolite, poslaniče Lekiću. 
 
 
 MIODRAG LEKIĆ (20.03.23 10:58:21) 
 
 Uvažena predsjednice, Vi ste 28. decembra prošle godine, prije početka sjednice, u nekih dva 
minuta konstatovali mandat meni koji je povjeren, pa bih Vas zamolio da, takođe, u dva minuta izvijestim o 
rezultatu koji znamo, naravno, tako da bih nastavio, bez ulaženja u vrijednosne sudove, to nije moja uloga, 
niti u pitanje da li je ovo bio završni udarac izbornoj većini koja je formirana. U najkraćem, broj 41 koji je 
usvojio sporazum, kadrovsku strukturu, donosio zakon, već na prvom sastanku 04. januara se smanjio na 
32 i onda je ta situacija išla različito. Na kraju se došlo do broja 38 koji nijesam mogao da pretvorim u 41.  
 Želim da se zahvalim kolegama na povjerenju, na ozbiljnom radu, ne mislim na sve, naravno. 
Mislim, prije svega, na Demokratski front i Demokrate kojima je po pravilima demokratije pripadalo mjesto i 
mandatara i premijera, kao i svim strankama manjim, da ih ne nabrajam, koje su sa jednim poslanikom i 
koji su prišli vrlo ozbiljno da se finalizuje jedan zadatak koji smo zajedno započeli.  



 Ono što želim da kažem, takođe, to je da se niko nije miješao, želim to da ukažem kao rezultat, ni 
spoljni faktori ni unutrašnji koji su van Ustava. Veoma sam zadovoljan da se to tako desilo. Želim da 
vjerujem da dolazi vrijeme kada ćemo stvarno na osnovu pravila demokratije praviti vlade bez takvih uticaja 
jer nas je to već značajno koštalo.  
 U najkraćem, 44. Vlade će biti, politički život se nastavlja. Želim uspjeh mandataru, želim mu i 
ozbiljniju većinu. Ulazimo u jedan novi tok političkog procesa. Smatrao sam potrebnim da vrlo kratko ovo 
saopštim, imajući vrlo preciznu dokumentaciju o svemu za nekoga koga sve to bude interesovalo. Hvala na 
datoj riječi. 
 
 
 PREDSJEDNICA DANIJELA ĐUROVIĆ (20.03.23 11:01:20) 
 
 Zahvaljujem poslaniku Lekiću. 
 Trenutno nijesu svi poslanici u sali.  
 Možemo li da nastavimo, s ozbirom na to da prelazimo na glasanje, ili da odredimo pauzu? 
 Možemo da nastavimo. Zahvaljujem.  
 Prelazimo na Predlog zakona o potvrđivanju izmjena Multilateralnog sporazuma između Evropske 
zajednice i njenih država članica Republike Albanije, Bosne i Hercegovine, Republike Bugarske, Republike 
Hrvatske, Bivše Jugoslovenske Republike Makedonije, Republike Island, Crne Gore, Kraljevine Norveške, 
Republike Srbije i Misije privremene uprave Ujedinjenih nacija na Kosovu o uspotstavljanju zajedničkog 
evropskog vazduhoplovnog područja (ECAA Sporazum) - (1. tačka).  
 Odlučuje se većinom glasova prisutnih poslanika.  
 Stavljam na glasanje Predlog zakona u cjelini.    

Glasao je 41 poslanik, 41 glas za, bez glasova protiv i bez uzdržanih glasova. Objavljujem da je 
Skupština usvojila Predlog zakona o potvrđivanju izmjena Multilateralnog sporazuma između Evropske 
zajednice i njenih država članica, Republike Albanije, Bosne i Hercegovine, Republike Bugarske, Republike 
Hrvatske, Bivše Jugoslovenske Republike Makedonije, Republike Island, Crne Gore, Kraljevine Norveške, 
Republike Srbije i Misije privremene uprave Ujedinjenih nacija na Kosovu o uspostavljanju zajedničkog 
evropskog vazduhoplovnog područja. 
 Prelazimo na Predlog zakona o potvrđivanju Sporazuma između Vlade Crne Gore i Vijeća ministara 
Bosne i Hercegovine o izgradnji međudržavnog mosta preko rijeke Tare na spoju magistralnog puta M3 na 
lokaciji Šćepan Polje (Crna Gora) i magistralnog puta M18 na lokaciji Hum (Bosna i Hercegovina) i 
priključnih graničnih dionica - (2. tačka).  
 Odlučuje se većinom glasova prisutnih poslanika.  
 Stavljam na glasanje Predlog zakona u cjelini. 
 Glasao je 41 poslanik, 41 glas za, bez glasova protiv i bez uzdržanih glasova. Objavljujem da je 
Skupština usvojila Predlog zakona o potvrđivanju Sporazuma između Vlade Crne Gore i Vijeća ministara 
Bosne i Hercegovine u izgradnji međudržavnog mosta preko rijeke Tare na spoju magistralnog puta M3 na 
lokaciji Šćepan Polje (Crna Gora) i magistralnog puta M18 na lokaciji Hum (Bosna i Hercegovina) i 
priključnih graničnih dionica. 
 Prelazimo na Predlog zakona o potvrđivanju Sporazuma između Vlade Crne Gore i Vlade Republike 
Koreje o ekonomskoj saradnji - (3. tačka). 
 Odlučuje se većinom glasova prisutnih poslanika. 
 Stavljam na glasanje Predlog zakona u cjelini. 
 Glasao je 41 poslanik, 41 glas za, bez glasova protiv i bez uzdržanih glasova. Objavljujem da je 
Skupština usvojila Predlog zakona o potvrđivanju Sporazuma između Vlade Crne Gore i Vlade Republike 
Koreje o ekonomskoj saradnji. 
 Naredna tačka je ponovno odlučivanje o Zakonu o izmjenama i dopunama Zakona o lokalnoj 
samoupravi - (4. tačka). 
 Podsjećam da je Skupština na Četvrtoj sjednici Drugog redovnog jesenjeg zasijedanja u 2022. 
godini, 27. decembra, donijela Zakon o izmjenama i dopunama Zakona o lokalnoj samoupravi.  
 Predsjednik Crne Gore obavijestio nas je dopisom broj 01-1236/2 od 30. decembra 2022. godine, 
koji je Skupštini dostavljen 04. januara 2023. godine o razlozima vraćanja na ponovno odlučivanje 
navedenog zakona saglasno članu 94 stav 1 Ustava Crne Gore, prelazimo na izjašnjavanje. 
 Odlučuje se većinom glasova svih poslanika. 
 Stavljam na ponovo odlučivanje Zakona o izmjenama i dopunama Zakona o lokalnoj samoupravi.  
 Izvolite glasajte.  
 Glasao je 41 poslanik, 41 glas za, bez glasova protiv, bez uzdržanih glasova, pa objavljujem da je 
Skupština ponovo izglasala Zakon o izmjenama i dopunama Zakona o lokalnoj samoupravi.  
 Sada prelazimo na tačku Izbori, imenovanje i razrješenje - (5. tačka).  



 U okviru ove tačke imamo dva predloga i to - Predlog odluke o izboru dva člana Komisije za 
vrednovanje projekata dostavljenih na javni konkurs za raspodjelu sredstava za finansiranje projekata za 
podršku aktivnostima značajnim za očuvanje i razvoj nacionalnih, odnosno etničkih posebnosti manjinskih 
naroda i drugih manjinskih i nacionalnih zajednica i njihovih pripadnika u oblasti nacionalnog, kulturnog i 
jezičkog i vjerskog identiteta, i druga, Predlog odluke o razrješenju izmjene člana i imenovanju članice i 
zamjenika članice Državne izborne komisije.  
 Prvi je Predlog odluke o izboru dva člana Komisije za vrednovanje projekata dostavljenih na javni 
konkurs za raspodjelu sredstava za finansiranje projekata za podršku aktivnostima značajnim za očuvanje i 
razvoj nacionalnih, odnosno etničkih posebnosti manjinskih naroda i drugih manjinskih nacionalnih 
zajednica i njihovih pripadnika u oblasti nacionalnog, kulturnog, jezičkog i vjerskog identiteta.  
 Podsjećam da je Administrativni odbor podnio Predlog odluke o izboru dva člana Komisije za 
vrednovanje projekata dostavljenih na javni konkurs za raspodjelu sredstava za finansiranje projekata za 
podršku aktivnostima značajnim za očuvanje i razvoj nacionalnih, odnosno etničkih posebnosti manjinskih 
naroda i drugih manjinskih nacionalnih zajednica i njihovih pripadnika u oblasti nacionalnog, kulturnog, 
jezičkog i vjerskog identiteta.  
 Za članova Komisije biraju se Nihad Rastoder i Orhan Šahmanović. 
 Izvjestiteljka Administrativnog odbora je poslanica Zdenka Popović.  
 Otvaram pretres. 
 Da li izvjestiteljuka Odbora želi riječ? 
 Poslanica Popović, izvolite imate riječ. 
 
 
 ZDENKA POPOVIĆ (20.03.23 11:07:38) 
 
 Zahvaljujem 
 Poštovane kolege Administrativni odbor Skupštine Crne Gore, je 27. saziva na 39. sjednici održanoj 
27. decembra 2022. godine, pokrenuo postupak za izbor dva člana Komisije za vrednovanje, upućivanjem 
ponovnog javnog poziva za izbor dva člana Komisije za vrednovanje projekata dostavljenih na javni 
konkurs za raspodjelu sredstava, za fianansiranje projekata, za podršku aktivnostima značajnim za 
očuvanje i razvoj nacionalnih, odnosno etničkih posebnosti manjinskih naroda i drugih manjinskih 
nacionalnih zajednica i njihovih pripadnika u oblasti nacionalnog, kulturnog, jezičkog i vjerskog identiteta.  
 Po povnonom javnom pozivu, prijavu su dostavili sljedeći kandidati: Nihad Rastoder, Robert 
Lekočaj, Nazif Velić, Orhan Šahmanović, Alen Suljević, Džemal Perović, Mirsad Cikotić, Milutin Vučinić i 
Milenko Šušić.  
 Radna grupa Administrativnog odbora je u punom sastavu jednoglasno konstatovali da je 
dokumentacija sedam kandidata blagovremeno dostavljena i da je poptuna i to za Nihada Rastodera, 
Roberta Lekočaja, Orhana Šahmanovića, Alena Suljevića, Mirsada Cikotića, Milutina Vučinića i Milenka 
Šušića. 
 Takođe, radna grupa je konstatovala da je dokumentacija dva kandidata Nazifa Velića i Džemala 
Perovića, blagovremeno dostavljena, ali nije potpuna.  
 Nakon glasanja pojedinačno o prijavljenim kandidatima saglasno članu 65 Poslovnika Skupštine 
Crne Gore, Odbor je jednoglasno, ukupno je glasalo sedam poslanika, utvrdio da su Nihad Rastoder i 
Orhan Šahmanović, dobili najviši potreban broj glasova, pa je odlučio da iste predloži Skupštini Crne Gore 
da izabere za članove Komisije. 
 Zahvaljujem. 
 
 
 PREDSJEDNICA DANIJELA ĐUROVIĆ (20.03.23 11:09:47) 
 
 Zahvaljujem poslanici Popović. 
 Da li ima zainteresovanih poslanika za raspravu? 
 Shvatam da nema. 
 Da li izvjestiteljka Odbora želi završnu riječ? Nema potrebe. 
 Zahvaljujem. 
 Konstatujem da smo pretres završili i prelazimo na izjašnjavanje. 
 Odlučuje se većinom glasova prisutnih poslanika.  
 Stavljam na glasanje Predlog odluke o izboru dva člana Komisije za vrednovanje projekata 
dostavljenih na javni konkurs za raspodjelu sredstava za finansiranje projekata za podršku aktivnostima 
značajnim za očuvanje i razvoj nacionalnih, odnosno etničkih posebnosti manjinskih naroda i drugih 



manjinskih nacionalnih zajednica i njihovih pripadnika u oblasti nacionalnog, kulturnog, jezičkog i vjerskog 
identiteta.  
 Izvolite glasajte. 
 Glasao je 41 poslanik, 41 glas za, bez glasova protiv i bez uzdržanih glasova. Objavljujem da je 
Skupština usvojila Predlog odluke i za članove Komisije izabrani su Nihad Rastoder i Orhan Šahmanović. 
 Prelazimo na Predlog odluke o razrješenju zamjenice člana i imenovanju članice i zamjenika članice 
Državne izborne komisije. 
 Podsjećam da je Administrativni odbor podnio Predlog odluke o razrješenju zamjenice člana o 
imenovanju članica i zamjenika članice Državne izborne komisije.  
 Dužnosti zamjenice člana Državne izborne komisije razrješava se Nataša Prelević, za članicu 
Državne izborne komisije imenuje se Nataša Prelević, a za zamjenika članice imenuje se Milenko Šušić.  
 Izvjestilac Administrativnog odbora je Vladan Raičević. 
 Otvaram pretres. 
 Da li izvjestilac Odbora želi riječ? 
 Nema potrebe, zahvaljujem. 
 Da li ima neko od poslanika ko želi da učestvuje u raspravi? Nema. 
 Zahvaljujem.  
 Pretpostavljam da izvjestilac Odbora neće tražiti ni završnu riječ. 
 Konstatujem da smo završili pretres i prelazimo na izjašnjavanje. 
 Odlučuje se većinom glasova prisutnih poslanika. 
 Stavljam na glasanje Predlog odluke o razrješenju zamjenice člana i imenovanju članice i zamjenika 
članice Državne izborne komisije. 
 Izvolite kolege, glasajte. 
 Glasao je 41 poslanik,  a 41 glas za bez glasova protiv i bez uzdržanih glasova. Objavljujem da je 
Skupština usvojila Predlog odluke i dužnosti zamjenice člana Državne izborne komisije, razriješila je 
Natašu Prelević. 
 Za članicu Državne izborne komisije imenovala je Natašu Prelević, a za zamjenika članice 
imenovala Milenka  Šušića.  
 Ovim smo završili ono što je predviđeno za današnji rad, prije nego što i formalno završimo, shvatila 
sam da poslanica Jelušić ima potrebu za proceduralnom reakcijom.  
  Poslanice Jelušić, izvolite. 
 
 
 BOŽENA JELUŠIĆ (20.03.23 11:12:43) 
 
 Zahvaljujem predsjednice Skupštine.  
 Na neki način sam glas građanki i građana moga grada i posebno ogromnog broja vlasnika 
zemljišta na jednom od najljepših preostalih lokaliteta u opštini Budva, na plaži Mogren.  
 Na drugoj plaži posredstvom glavnog arhitekte gospodina Stevovića, kojega ovom prilikom molim 
da vodi računa o zakonima, napravljena je devastacija u nečemu što je predviđeno da bude park šuma. 
Mislim da ta park šuma pripada svim građanima Crne Gore, bez obzira što ima pojedinačne vlasnike. 
Međutim, ti pojedinačni vlasnici ne smiju biti neobeštećeni, a davati da se devastira i park šuma i da 
Budvanska rivijera nesmetano radi ono što radi u ovom trenutku. Do ovog trenutka u restituciji vraćeno je 
jednom vlasniku u Lučicama, jednom vlasniku u Momišićima i svim vlasnicima u Valdanosu. 
 Smatram da svi koji imaju potrebu za restitucijom u Crnoj Gori zaslužuju da nemaju ovakav tretman 
i pozivam glavnog arhitektu Stevovića da vodi računa o zaštiti rezilijentnosti Budvanske rivijere i da je hitno 
dovede u prvobitno stanje taj lokalitet koji je bagerima napadnut a što nije u prethodnih 30 godina uspio ni 
prethodni režim ni Atlas grupa. Hvala. 
 
 
 PREDSJEDNICA DANIJELA ĐUROVIĆ (20.03.23 11:14:06) 
 
 Zahvaljujem poslanici Jelušić. 
 Uvažene kolege i koleginice, sa ovim završavamo današnji rad. 
 


